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  آمریکا روزگاری در جنگ خواهان پایان جنگ علیه کره بود 
و در مجمع عمومی قطعنامه ای را به تصویب رساند که اتحاد 
برای صلح نام گرفت و در قالب آن و در غیاب شوروی تصمیم 
گرفتند و به ضرب و زور آمریکا بعد از جنگ جهانی دوم شرایطی 
را فراهم آوردند که البته موجب تنش شد و در نهایت آمریکا با 
شرکای خود از جمله ترکیه، کره جنوبی را از زیر فشار و تجاوزات 
کره شمالی در آوردند. بر این مبنا برخی کشورها پیشنهادهایی 
داده اند که چنین موردی در ارتباط با غزه تشکیل شود تا این 
باریکه روی آرامش به خود بگیرد اما واقعیت آن است که این 
دو موضوع متفاوت است. جنگ غزه برای مردم غزه بسیار 
سخت است چرا که هم عده ای مسلمان در یک باریکه زیر 
ج از خاورمیانه دولت ها آنگونه که  فشار هستند اما در خار
باید به این مورد توجه ندارند. حمله ای از سوی حماس علیه 
کنش اسرائیل اما بیش از حد بوده  اسرائیل صورت گرفته و وا
و خونریزی های زیادی در غزه اتفاق افتاده است. اسرائیل 
حماس را عامل خطر و نابودی خود می داند و دائم اعلام 
می کند تا زمانی که سلاح در دست حماس باشد به بمباران غزه 
ادامه می دهد اما قطعنامه دوباره در مجمع عمومی نشان داد 
که تاثیر منفی حملات اسرائیل افزایش یافته است. به طوری 
که این بار در مقایسه با نوبت قبل که قطعنامه ای در ارتباط با 
برقراری آتش بس در غزه در مجمع عمومی به تصویب رسیده 
بود تعداد کشورهای بیشتری به این قطعنامه بشردوستانه 
رای مثبت دادند. فقط تعدادی کشورهایی که جزایر کوچک 
هستند با آمریکا و برخی کشورها مخالف این توافق بودند. 
این جزیرها آنقدر کوچک هستند که احتمالا اسم آنها را هم 
نشنیده ایم این جزایر تنها یک عضو سازمان ملل هستند و 
تمام امورشان توسط آمریکا اداره می شود و مشخص است که 
کنون 2 ماه از جنایت اسرائیل  رای آنها در اختیار آمریکاست. ا
گذشته و اسرائیل جنایات را ایجاد کرده است و همین که 
آتش بس اعلام شود فرقی با جنگ ندارد چرا که مردم غزه 
بی خانمان و آواره شده اند و شرایط آتش بس معلوم نیست. 
از این منظر به نظر باید به دنبال راه حل عملی تری رفت تا 
دیگر مردم غزه از خانه های خود آواره نشوند و زنان و کودکان 

بی دفاع در این باریکه کشته و زخمی نشوند. 

  قطعنامهغیرالزامآور 
یادداشت

  دیدار امیرعبداللهیان 
با فیصل بن فرحان 

خارجه  امور  وزیر  امیرعبداللهیان 
کشورمان که به منظور شرکت در اجلاس 
مجمع جهانی پناهندگان به ژنو سفر کرده 
است، با آقای فیصل بن فرحان وزیر امور 
خارجه عربستان سعودی دیدار و گفت وگو 
دیدار  به  اشاره  با  امیرعبداللهیان  کرد. 
خوب رئیس جمهور کشورمان و ولیعهد 
عربستان، از حسن میزبانی عربستان از 
نشست سران اسلامی و عربی در ریاض 
وزیر  کرد.  تشکر  فلسطین  خصوص  در 
امور خارجه کشورمان ایران و عربستان 
کشور بسیار مهم  و اثرگذار منطقه  را دو 
دانست و ضمن ابراز خرسندی از پیشرفت 
روابط سیاسی، بر ضرورت توسعه روابط 
کید کرد.  اقتصادی و تجاری دو کشور تا
وی با اشاره به پیشرفت تدریجی روابط 
افزود، ایران برای تقویت روابط دو کشور 
در زمینه های مختلف آمادگی دارد. فیصل 
بن فرحان وزیر خارجه عربستان نیز ضمن 
که  کرد  کید  اظهار خرسندی از دیدار تا
روابط دو کشور در مسیر درست قرار دارد 
و شاهد روند مثبتی در روابط دوجانبه 
کشور  دو  روابط  توسعه  از  ما  و  هستیم 

استقبال می کنیم. 

جت یاسین خلأ آموزش را 
جبران  می کند

امیر محمدرضا آشتیانی وزیر دفاع در 
در  حضور  با  دولت  هیات  جلسه  پایان 
جمع خبرنگاران درباره ساخت هلیکوپتر 
بومی عنوان کرد: کار در حال انجام است و 
برای آن برنامه داریم. وی درباره جایگزینی 
اسلحه مصاف با ژسه گفت: مصاف یک 
سلاح پیشرفته است که وزارت دفاع روی 
آن کار کرده و داریم آرام آرام مجموعه هایی 
آن تجهیز می کنیم. وزیر دفاع در  را به 
مورد جت یاسین هم گفت: گزارش های 
این  آمده  زیادی در مورد جت یاسین 
محصول یکی از پیشرفته ترین جت های 
آموزشی است که خلأ روند آموزش ما را 
مورد  در  آشتیانی  امیر  می کند.  جبران 
گفت: وزارت  موشک مافوق صوت هم 
دفاع در مجموع تمام کارهایی که دارد 
یا  که  است  مسیری  در  می کند  دنبال 
سامانه ها را ارتقا دهد یا تلفیقی کار کند یا 
سامانه های جدید را تعریف و تولید کند در 
همه این زمینه ها الحمدلله کارهای بزرگی 
دارد انجام می شود که به مرور رونمایی 

می شود. 

   آغاز مراحل ساخت »سریر«
گفت:  سخنگوی فضایی وزارت دفاع 
غ در آینده نزدیک تثبیت  پرتابگر سیمر
خواهد شد و پرتاب های متعدد خواهد 
به  مونس  حسینی  سیداحمد  داشت. 
تشریح پیشرفت ها و دستاوردهای وزارت 
دفاع در حوزه فضایی پرداخت و افزود: 
« قدم اول برای رسیدن  ماهواره بر »سریر
به مدار ژئو است و طراحی سریر تمام 
زیرسامانه های  ساخت  مراحل  و  شده 
آن شروع شده است. وی با بیان این که 
غ در آینده نزدیک تثبیت  »پرتابگر سیمر
خواهد شد و پرتاب های متعدد خواهد 
« قدم  داشت«، گفت: ماهواره بر »سریر
و  است  ژئو  مدار  به  رسیدن  برای  اول 
طراحی سریر تمام شده و مراحل ساخت 
زیرسامانه های آن شروع شده است. وی 
درباره پرتاب موفق کپسول زیستی کاووس 
و  نهادها  داشت:  اظهار  سخنانی  طی 
دستگاه های متعددی در حوزه فناوری 
فضایی فعال هستند که ذیل شورای عالی 

فضایی فعالیت می کنند. 

پوشش 8 میلیون خانواری 
فیبرنوری 

 ۴ به  نزدیک  گفت:  ارتباطات  وزیر 
میلیون و۸۰۰ هزار خانوار تحت پوشش 
فیبرنوری قرار گرفتند که تا پایان این ماه 
به  سال  پایان  تا  و  خانوار  ۵میلیون  به 
۸میلیون خانوار تحت پوشش فیبرنوری 
ع پور با بیان اینکه  خواهد رسید. عیسی زار
در دولت سیزدهم ۵ هزار و ۶۰۰ روستای 
جدید به اینترنت دسترسی پیدا کردند، 
اظهار کرد: شاید بتوان گفت این میزان 
معادل چهار سال پیش از آن است و تا 
پایان سال هم تمام روستاهای بالای 2۰ 
خانوار به شبکه متصل می کنیم. وی یادآور 
ل و  شد: درباره فروش فیبر نوری در مناز
کسب وکارها که مهم ترین پروژه ما در حوزه 
ارتباطات است، کار با قوت جلو می رود. در 
بیش از ۱۰۰ شهر کار تمام شده و نزدیک به 
۴ میلیون و ۸۰۰ هزار خانوار تحت پوشش 
قرار گرفتند و تا پایان این ماه به ۵میلیون 
خانوار می رسند و تا پایان سال هم به ۸ 
میلیون خانوار تحت پوشش فیبرنوری 
کید کرد:  خواهیم رسید. وزیر ارتباطات تا
سرعتی که با این فناوری می توانیم تقدیم 
ثانیه  بر  مگابایت  چندصد  کنیم  مردم 
ع پور ادامه داد: ما در تلاشیم تا  است. زار
پایان دولت این امکان را برای همه مردم 

در سراسر کشور فراهم کنیم. 

یدون مجلسی فر
  کارشناس روابط بین الملل

خبــــر
 محمد باقر قالیباف:   

 راهکار بهینه سازی مصرف سوخت
افزایش قیمت سوخت نیست

آرمان ملی: رئیس مجلس در نخستین همایش حمل ونقل 
و توسعه اقتصادی که به منظور بررسی چالش ها و فرصت های 
این حوزه، برگزار شد، با بیان اینکه مدت ها است که در محافل 
دولتی، خصوصی و نهادهای عمومی غیردولتی جمع می شویم 
اما بعد از ارائه پیشنهادها در سخنرانی ها، مسائل مطرح شده 
را فراموش می کنیم، گفت: ما باید در سه قوه این پیشنهادها 
کنیم؛  کرده، بر اساس آن پیش برویم و عملیاتی  را دنبال 
البته معتقدم که ما ۴ قوه داریم که یک قوه آن بوروکراسی 
است که متأسفانه سه قوه دیگر بر اساس آن حرکت می کنند. 
محمدباقر قالیباف گفت: این روزها در هر جلسه ای که حضور 
ح می شود که ۳۰سال قبل نیز  پیدا می کنم، موضوعاتی مطر
ح بود و همچنان نیز ادامه دارد و  این مشکلات و مسائل مطر
ح می شود که برخی از آنها  همان پیشنهادها نیز مجدداً مطر
به رغم اینکه به قانون، آیین نامه و دستورالعمل تبدیل شده، 
مشکلات را حل نکرده و مشخص نیست کدام بخش اعم از 
دولتی و خصوصی باید پاسخگوی آن باشد. این موضوعات، 
مدیریتی و ملی بوده و با آبرو، حیثیت، جان و مال مردم، امنیت 
و افتخار ملی ما گره خورده که نباید نسبت به آن بی توجه 
باشیم. وی با بیان اینکه بیش از چندین بار موضوعات و 
ح کرده ایم اما  مشکلات امروز در حوزه حمل و نقل را مطر
همچنان هیچکدام از این مسائل برطرف نشده است، گفت: 
در وهله اول قطعاً شخص من، مقصر هستم اما باید توجه 
داشت که در این بین قطعاً بخش خصوصی نیز مقصر است و 
هر دو بخش دولتی و خصوصی باید به سمتی برود که به فهم 
مشترک در این خصوص برسد. قالیباف با بیان اینکه بسیاری 
از مشکلات مطرح شده در حوزه حمل ونقل را در احکام لایحه 
برنامه هفتم آورده ایم اما مشخص نیست چه مقدار از آن 
ک را در زمانی که در  اجرایی شود، یادآور شد: قانون هوای پا
نیروی انتظامی فعالیت می کردم به دولت وقت ارائه کردم در 
حالی که به این موضوع به تنهایی به ناجا ارتباطی نداشت. 
ما آن زمان روی مسائل متمرکز شدیم تا حل شود اما مسائل 
همچنان باقی ماند. در دولت بعد از آن هم که شهردار بودم و 
موضوع را پیگیری کردم اما همچنان این مشکلات ادامه پیدا 
گر کاری روی زمین  کید بر اینکه ا کرد. قالیباف در ادامه با تأ
مانده به دلیل این است که اراده یا فهم آن وجود ندارد که حل 
ک ما بیشتر از سرمایه گذاری  نمی شود، گفت: امروز استهلا
است؛ درآمدهای کشور روز به روز کمتر می شود و در کنار آن 
تحت تحریم های ظالمانه هم قرار داریم که بخش دولتی و 
خصوصی به آن واقف است اما باز هم سالیانه چندین هزار 
ج می شود از این رو اشکال کار یا  میلیارد دلار ارز از کشور خار
در دولت به معنای عام و یا در بخش خصوصی است و عامل 
سومی وجود ندارد. رئیس مجلس با بیان اینکه امروز نیازمند 
که  رسیدن به فهم مشترک برای حل مسائل هستیم چرا 
سرمایه های لازم در کشور وجود دارد، گفت: امروز باید بر 
اساس سیاست های ابلاغی به رشد اقتصادی ۸ درصد رسیده 
و تورم را تک رقمی کنیم. در جریان بررسی لایحه برنامه هفتم 
این موضوع را به دولت و شورای نگهبان گفته ام که رشد ۸ 
درصدی قطعاً سقف سرمایه گذاری دارد که باید نسبت به آن 
برآورد داشت تا به مباحث پوچ گرفتار نشویم و تازه بخواهیم 
موضوع اصل ۷۵ آن را تعیین کنیم و این موضوع باید از قبل 
مشخص باشد. قالیباف تصریح کرد: در حوزه حمل  و نقل 
سوخت با مبلغ بسیار اندک توزیع می شود چنانچه گازوئیل 
لیتری ۳۰۰ تومان است اما باز هم هزینه تمام شده حمل  و نقل 
ما بسیار بالا است. نوشتن بهره وری 2.۸ برایمان بسیار سخت 

شده است. 

رئیس جمهور  ملی:  آرمان    
کید  در جلسه هیأت دولت با تا
به  مسئولان  همه  اهتمام  بر 
افزایش مشارکت اجتماعی افزود: 
از  یکی  انتخابات  در  مشارکت 
اجتماعی  مشارکت  جلوه های 
است، اما لازم است همه وجوه 
در  مشارکت  این  جلوه های  و 
و  امور  مردمی سازی  راستای 
حضور و شرکت مردم در شئون 
توجه  مورد  مختلف  اجتماعی 
رئیسی  ابراهیم  سید  باشد. 
اهمیت  به  اشاره  با  همچنین 
و  غیرعامل  پدافند  مسئله 
ضرورت توجه همه مسئولان به 
رعایت اتقان در تصمیم گیری ها 
و اقدامات، بر ضرورت همکاری 
کامل دستگاه ها با سازمان پدافند 
ادامه  در  کرد.  کید  تا غیرعامل 
بانک  کل  رئیس  دیروز  جلسه 
مرکزی با اشاره به هدف گذاری 
رشد  کاهش  برای  شده  انجام 
نقدینگی به 2۵ درصد، پایان سال 
هدف  این  تحقق  زمان  ۱۴۰2را 
خ رشد پایه  اعلام و اظهار کرد: نر
پولی نیز که در ابتدای سال ۴۵ 
به  حاضر  حال  در  بود،  درصد 
۳۸.۵ درصد رسیده و با تدابیر 
اتخاذ شده و اقدامات در حال 
انجام تا پایان سال به زیر ۳۰درصد 
خواهد رسید. فرزین همچنین با 
اشاره به برخی مطالب منتشره 
مبنی بر منفی شدن تراز تجاری 
کشور گفت: صادرات برق، نفت و 

برخی کالاهای دیگر که صادرات 
صورت  گمرکی  مبادی  از  آنها 
نمی گیرد در گزارش گمرک کشور 
گزارش  لذا  و  نمی شود  لحاظ 
ک  ملا گمرک  سوی  از  منتشره 
تراز  نیست؛  کشور  تجاری  تراز 
تجاری کشور در ۶ ماهه ابتدایی 
سال مثبت ۱۱ میلیارد دلار بوده 
 ۶.۴ نیز  و حتی حساب جاری 
درصد مثبت است. اسماعیلی 
با  همچنین  نیز  فرهنگ  وزیر 
بیان اینکه وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی به دنبال ایجاد هژمونی 
فرهنگی برای مقابله با تهاجمات 
و جریان های سوءفرهنگی است، 
از مسئولان دولتی خواست با ارائه 
عملکرد و دستاوردهای دولت 

هدف  این  تحقق  در  مردمی، 
مهم سهیم باشند. رئیس جمهور 
ضمن تشکر از گزارش های ارائه 
ضرورت  بر  جلسه،  در  شده 
روایت و تبیین دقیق، بهنگام و 
هنرمندانه پیشرفت ها و اقدامات 
دستگاه های  در  گرفته  صورت 
گفت:  و  کرد  کید  تا مختلف 
مسئول اصلی روایت پیشرفت ها 
و اقدامات در وهله اول خود وزرا 
و مسئولان دستگاه های اجرایی 
در  همچنین  رئیسی  هستند. 
ابتدای جلسه دیروز با تسلیت 
فاطمه  حضرت  شهادت  ایام 
جامعه سازی  مبانی  زهرا)س(، 
قرآنی و تلاش برای تعالی و نجات 
انسان را در مرام و سیره حضرت 

)س( بسیار برجسته  فاطمه اطهر
دانست و افزود: از خداوند متعال 
می خواهیم به برکت نام و وجود 
حضرت زهرا برکات خود را بر ما 
و  فرموده  ل  ناز اسلامی  امت  و 
پیروزی قطعی و فوری را نصیب 
مردم مظلوم و مقتدر غزه نماید. 

عالی  شـــــــــــورای  جلسه   
هماهنگی اقتصادی برگزار شد

جلسه  چهارمین  و  یکصد   
شورای عالی هماهنگی اقتصادی 
با حضور سران قوا برگزار شد.به 
، یکصد و  گزارش خبرگزاری مهر
عالی  شورای  جلسه  چهارمین 
حضور  با  اقتصادی  هماهنگی 
شد.موضوع  برگزار  قوا  سران 
مقابله با قاچاق سوخت از مناطق 
و تدبیراندیشی برای  مرزی 
و  مرزنشینان  معیشت  تقویت 
اشتغال براساس منابع  ایجاد 
قاچاق،  از  جلوگیری  از  حاصل 
شورای  امروز  جلسه  دستور 
سران  اقتصادی  هماهنگی 
الاسلام  حجت  ریاست  به  قوا 
ابراهیم رئیسی بود. سید 
 ، کشور وزارت  جلسه  این  در 
کالا و ارز  ستاد مقابله با قاچاق 
تدابیر  شدند  و فراجا موظف 
لازم را برای ساماندهی تجارت 
مرزی و مسدودسازی مسیرهای 
قاچاق سوخت براساس مصوبه 
شورای عالی هماهنگی اقتصادی 
در  را  لازم  کنترل  و  کرده  اتخاذ 

مبادی قاچاق اعمال کنند.

رئیس جمهور: 

 مشارکت در انتخابات یکی از جلوه های مشارکت اجتماعی است
جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی برگزار شد

تصویب آتش بس در مجمع عمومی سازمان ملل

کیدکشورهای جهان برتبادل اسرا تا
نماینده اسرائیل درسازمان ملل: آتش بس به معنای بقای حماس است

لایحه حمایت از حوزه 
فعالیت پهپادها

تصویب  از  دولت  سخنگوی   
لایحه ای حمایتی در هیات وزیران 
فعالیت  حوزه  ساماندهی  برای 
ساماندهی  غیرنظامی  پهپادهای 
سیاست گذاری های  پیش بینی  و 
حمایت  و  هماهنگی  اجرایی، 
اظهار  جهرمی  بهادری  علی  در 
در  حمایتی  لایحه ای  داشت: 
هیات وزیران تصویب شد و تقدیم 
فعالیت  حوزه  تا  می شود  مجلس 
ساماندهی  غیرنظامی  پهپادهای 
شود که سیاست گذاری های اجرایی، 
هماهنگی و حمایت را در این زمینه 
بهادری  علی  می کند.  پیش بینی 
جهرمی گفت: همچنین پروانه های 
فعالیت در زمینه ساخت وساز، تولید، 
و  بهره برداری  تعمیرات،  آموزش، 
در  کاربری  گواهینامه های  صدور 
پهپادهای  ساخت  حوزه های 
غیرنظامی مثل کشاورزی و صنعتی 
در این لایحه پیش بینی شد. وی 
شد  پیش بینی   همچنین  افزود: 
و  کشوری  هواپیمایی  سازمان 
دستگاه های مرتبط حمایت های 
لازم را از شرکت های دانش بنیان و 
فعالان این حوزه هم در تخصیص 
یا  قطعات  واردات  مجوزهای 
که از آنها الگوگیری یا  نمونه هایی 
انتقال دانش فنی انجام می شود، 

داشته باشند. 

   آرمان ملی – احسان اسقایی: مجمع 
کننده  بیان  که  ملل  سازمان  عمومی 
خواست واحد ملت های جهان است در 
جلسه اضطراری خود بدون)حق وتو( و بر 
اساس رای جمعی به قطعنامه فوری در 
ارتباط با لزوم آتش بس فوری در غزه رای داد. 
قطعنامه ای که متاسفانه الزام آور نیست. 
چرا که زمانی سازمان ملل متحد می تواند در 
ارتباط با آتش بس و پایان جنگ رای الزام آور 
بدهد که درشورای امنیت قطعنامه ای به 
این دومین  این وجود  با  برسد.  تصویب 
که مجمع عمومی سازمان ملل  بار است 
و  انقطاع جنگ  لزوم  با  ارتباط  متحد در 
آتش بس فوری رای می دهد و متاسفانه 
با  بار هم احتمالا  این  رژیم صهیونیستی 
کشورهای غربی از  توجه به مخالفت های 
جمله آمریکا و متحدانش به جنگ علیه غزه 
ادامه خواهد داد و وقعی به این قطعنامه 

نمی گذارد.
 قطعنامه ای غیرالزام آور اما شادی آور

و  خون  جز  دنیا  در  جنگ ها  هرچند   
ملت ها  برای  دستاوردی  هیچ  خونریزی 
ندارند اما آزادی خواهان و ملت هایی که 
بعد  بلافاصله  می بینند،  آسیب  جنگ  از 
از هر اقدامی در جهت پایان جنگ ابراز 
شادی می کنند. بعد از تصویب این قطعنامه 
در مجمع عمومی سازمان ملل گروه های 
حامی فلسطین شادی کردند به طوری که 
همزمان با تصویب این قطعنامه در مجمع 
عمومی سازمان ملل، حامیان فلسطین که 
هفته هاست همسو با مردم دیگر کشورهای 
غزه  در  فوری  بس  آتش  خواستار  جهان 
ج از سازمان ملل به شادی  هستند، در خار
در  که  داد  نشان  که  اقدامی  پرداختند. 
پایتخت مخالفان صلح و آتش بس)آمریکا( 
هم هستند افرادی که به رغم مخالفت ایالات 

متحده نظرات خود را اعلام می کنند. 
 لزوم تبادل اسرا

۱۵۳ کشور از میان ۱۹۳ عضو سازمان ملل 
به قطعنامه برقراری آتش بس فوری در غزه 
و نیز آزادی فوری و بدون قید و شرط همه  
اسرا رای مثبت داد. ۱۰ عضو سازمان ملل 
رای منفی دادند و 2۳ عضو نیز رای ممتنع 
کثریت قاطع اعضای  دادند و به این ترتیب ا
سازمان ملل در برابر آمریکا و رژیم اسرائیل 
ایستادند. درگذشته نیز مجمع قطعنامه 
مشابهی را به تصوب رسانده بود با این وجود 
در روزهای قبل، آتش بسی کوتاه مدت بین 
طرفین درگیر در غزه ایجاد شد و تعدادی 
از زندانیان فلسطینی در برابر  اسرا اسرائیل 
آزاد شوند. در همان زمان اسرائیل اعلام 
که بعد از تبادل اسرا به جنگ ادامه  کرد 
خواهد داد و مشخص شد که آنها به دنبال 
پایان جنگ نبودند. از این رو حماس هم از 
ادامه تبادل اسرا سر باز زدند و بنا بر آنچه در 

رسانه ها آمد تعداد قابل توجهی از نظامیان 
کنون  و شخصیت های امنیتی اسرائیل هم ا
در مخفیگاه های حماس در تونل های غزه 
کرده  هستند و این جنبش صراحتا اعلام 
است تنها در برابر پایان جنگ حاضر است 
که اسرای اسرائیلی را به سرزمین های اشغالی 
بفرستد. موردی که در معنای مخالفت با 
قطعنامه دیروز مجمع عمومی سازمان ملل 
نیست چرا که آتش بس فوری در برابر آزادی 

گروگان ها خواست حماس است. 
 مخالفان و تلاش برای تغییر قطعنامه

گوئه و اتریش در زمره مخالفان قطعنامه  پارا
که به آن رای منفی  مجمع عمومی بودند 
و  آمریکا  متحد  مهم ترین  انگلیس  دادند. 
هلند  ایتالیا،  آلمان،  همچون  کشورهایی 
و اوکراین نیز به این قطعنامه رای ممتنع 
گروه  سوی  از  که  قطعنامه  این  دادند. 
کشورهای عربی و اسلامی ارائه شده است، 
از وضعیت فاجعه بار انسانی در نوار غزه و رنج 
مردم غیرنظامی فلسطین ابراز نگرانی شدید 
می کند و بر محافظت از جمعیت غیرنظامی 
باید مطابق با قوانین بین المللی بشردوستانه 
آتش بس فوری  کید می کند و خواستار  تا
بشردوستانه است. تلاش آمریکا وکشورهای 
غربی برای تغییر قطعنامه و معرفی حماس به 
عنوان گروه تروریستی با مخالفت کشورهای 
عضو و با عدم کسب حدنصاب آرای لازم برای 
دومین بار با شکست مواجه شد. پیش از 
این رای گیری این قطعنامه، اصلاحیه هایی 
ح شد که هیچ یک به تصویب نرسیدند.  مطر
از جمله اصلاحیه ای به رهبری ایالات متحده 
در مورد پیش نویس قطعنامه بحران غزه 
تصویب  ملل  سازمان  عمومی  مجمع  در 
نشد. این اصلاحیه فقط ۸۴ رای کسب کرد 
کثریت دو سوم آرای اعضای  و نتوانست ا

سازمان ملل را به دست آورد. 
چه  قطعنامه  مخالفان  و  موافقان   

گفتند
گیلعاد اردان سفیر و نماینده اسرائیل 
ح این قطعنامه  که از طر در سازمان ملل 
رای  از  پیش  بود،  عصبانی  آن  تصویب  و 
گیری در سخنانی با در دست گرفتن تصویر 
« رئیس جنبش حماس گفت:  »یحیی سنوار
گر آتش بس واقعی می خواهید با حماس  ا
تماس بگیرید و یحیی سنوار را بخواهید. 
سفیر رژیم اسرائیل در سازمان ملل مدعی 
حماس  بقای  معنای  به  بس  آتش  شد: 
است. این دیپلمات اسرائیلی مدعی شد: 
به حماس بگویید سلاح های خود را زمین 
بگذارد، خود را تسلیم کرده و گروگان ها را 
آنگاه آتش بس واقعی خواهید  برگرداند. 
داشت که برای همیشه ادامه خواهد داشت. 
اما ریاض منصور سفیر و نماینده تشکیلات 
خودگردان فلسطین در سازمان ملل تصویب 
دنیس  خواند.  تاریخی  را  قطعنامه  این 

فرانسیس، رئیس مجمع عمومی سازمان 
کید کرد: آنچه در غزه شاهد هستیم،  ملل تا
و نقض صریح  کشتار غیرنظامیان  و  قتل 
قوانین انسانی بین المللی است. وی تصریح 
کرد: ۷۰ درصد از قربانیان جنگ در غزه زنان 
و کودکان هستند. اسامه عبدالخالق سفیر 
و نماینده دائم مصر در سازمان ملل نیز در 
ک است  سخنانی گفت: شرایط در غزه خطرنا
و پیامدهای زیادی بر امنیت و صلح جهانی 
به دنبال خواهد داشت و تنها راه نجات جان 
غیرنظامیان در غزه آتش بس فوری است. او 
هشدار داد: ادامه جنگ در غزه، منطقه را 
به سوی یک جنگ تمام عیار پیش می برد. 
سفیر مصر با انتقاد از حامیان رژیم اسرائیل 
گفت: حامیان اسرائیل استانداردها در قبال 
بحران غزه استانداردهای دوگانه و سیاست 

یک بام و دو هوا را دنبال می کنند. 
 ادعای آمریکا برای صلح پایدار

لیندا توماس گرینفیلد، سفیر و نماینده 
دائم آمریکا در سازمان ملل متحد نیز با 
بیان اینکه واشنگتن با برخی مفاد قطعنامه 
تهیه شده موافق است، مدعی شد آمریکا 
 » پایدار »صلح  ایجاد  بر  را  خود  تمرکز 
گذاشته است. سفیر آمریکا در سازمان ملل 
که واشنگتن از برخی مفاد این  کرد  ادعا 
قطعنامه حمایت می کند. وی مدعی شد، 
که وضعیت بشردوستانه در غزه  موافقیم 
وخیم است و نیازمند توجه فوری و مداوم 
است و غیرنظامیان به آب و غذا، سرپناه و 
مراقبت های پزشکی نیاز دارند. او در عین 
حال بر آزادی فوری و بی قید و شرط همه 
آمریکا  ادعای  این  کرد.  کید  تا گروگان ها 
می گیرد.  سرچشمه  اسرائیل  خواست  از 
چرا که اسرائیل این روزها بلایایی را تجربه 
می کند که هیچگاه در مورد آن خیال هم 
کمان تل آویو  نمی کرد یک شب در حالی حا
از رختخواب های خود برخاستند که ظرف 
به  را  کت  را هزاران  حماس  دقیقه  چند 
کرده  سمت سرزمین های اشغالی شلیک 
سرزمین ها  این  درون  به  کیلومتر ها  بود 
نفوذ کرده بود. چتر بازان حماس از دیوار 
امنیتی اسرائیل عبور کردند و برخی سران 
امنیتی اسرائیل را از طریق تونل هایی که زیر 
شهرک های آنها بوده به غزه منتقل کردند و 
براساس آخرین اخبار حجم قابل توجهی از 
اطلاعات امنیتی و طبقه بندی شده را هم 
به غزه آورده که چالش بزرگ امنیتی اسرائیل 
از  آینده خواهد بود.  همین اطلاعات در 
این منظر آمریکا جز به انحلال حماس و یا 
در نهایت بر زمین گذاشتن اسلحه توسط 
گروه های جهاد اسلامی در برابر آتش بس 
به چیز دیگری نمی نگرد و به نظر تا در این 
ارتباط نتواند به دستاوردی برسد اسرائیل 
دست از سر آمریکا بر نمی دارد و باید شاهد 

ادامه جنگ باشیم. 

طلب ایران از بحرین 

رئیس جمهور  حقوقی  معاون    
درباره مصوبه مجلس درباره دعوای 
مطالبات  بابت  بحرین  با  حقوقی 
در  لایحه  چند  کرد:  اظهار  ایران 
یکی  و  است  مجلس  کار  دستور 
از  کرده اند. متن ما  را هم تصویب 
قبل برای اقامه دعوا آماده است و 
کار را شروع  خوشبختانه بلافاصله 
خواهیم کرد. محمد دهقان در این 
خصوص که این دعاوی حقوقی در 
ح خواهد شد گفت: طبیعتا  کجا مطر
در داوری است. ما از قبل با بحرین 
موافقت نامه سرمایه گذاری داریم و 
در مواردی که به سرمایه گذاران ما 
لطمه بخورد طبق این موافقت نامه 
ح  آنجا مطر به داوری ارجاع و در 
طلب  میزان  درباره  وی  می شود. 
ایران از بحرین گفت: البته موضوعات 
متفاوت است. یک دعوا مربوط به 
که یک میلیارد  بانک مرکزی است 
و ۷۰۰ میلیون دلار آنجا داریم و یک 
که  دعوا هم مربوط به بیمه است 
مبلغ آن کم و چند میلیون دلار است. 

 کاهش 3 درصدی 
قدرت خرید

  یک نماینده مجلس در رابطه 
خصوص  در  مسئولان  نظر  با 
کاهش تورم، اظهار کرد: نارضایتی 
اجتماعی تشدید می شود و از سوی 
از  قرار است  دیگر اعلام می کنند 
کسانی مالیات بگیرند که فرار های 
نمی دانم  البته  دارند؛  مالیاتی 
چقدر موفق خواهند شد. بسیاری 
لی می کنند و  از بنگاه هایی که دلا
یا بسیاری از کسانی که معاملاتی 
انجام می دهند، هیچ گاه مالیات 
نمی دهند. مسعود پزشکیان گفت: 
با این میزان افزایش حقوق یعنی 
قدرت خرید مردم حداقل 2۰ الی 
۳۰ درصد کاهش پیدا خواهد کرد 
و مردم با همین شرایط نمی توانند 
میزان  این  گر  ا و  کنند  زندگی 
حقوق ها افزایش یابد، سال بعد 
زندگی آن ها بدتر از این خواهد شد. 


